

## INFLUENZA

**POLAND** (31 January 1987). — <sup>1</sup> The incidence of influenza-like illness increased further in most parts of the country during the second half of January. In 5 regions, about 5% of the population have been affected. Nearly 1 million new cases were registered during January. Further strains of influenza A(H1N1) virus have been isolated.

**ROMANIA** (2 February 1987). — Influenza A(H1N1) virus was isolated from 2 children and 2 adults and influenza A(H3N2) virus from 1 adult during outbreaks in Bucharest during December.

**SPAIN** (7 February 1987). — The number of cases of influenza-like illness increased slightly in the Province of Valladolid during January. About 2% of the population, mainly children and young adults, were affected. Influenza A(H1N1) virus has been isolated from 2 cases during outbreaks in 2 different localities.

**UNITED KINGDOM** (13 February 1987). — <sup>2</sup> Outbreaks of influenza-like illness have been reported in several schools and in 1 institution for young people. Apart from 1 strain of influenza B virus from a 4-month-old infant, all influenza viruses reported have been influenza A(H1N1). Of the 133 isolates reported from England and Scotland during January, 117 were from children and young adults and only 1 was from a patient aged more than 60 years.

<sup>1</sup> See No 6, 1987, p. 35

<sup>2</sup> See No 3, 1987, p. 11.

## GRIPPE

**POLOGNE** (31 janvier 1987) — <sup>1</sup> L'incidence du syndrome grippal s'est encore accrue dans la plupart des régions du pays au cours de la seconde quinzaine de janvier. Dans 5 régions, près de 5% de la population était touchée. Près d'un million de nouveaux cas ont été enregistrés en janvier. D'autres souches de virus grippal A(H1N1) ont été isolées.

**ROUMANIE** (7 février 1987). — Le virus grippal A(H1N1) a été isolé chez 2 enfants et 2 adultes et le virus grippal A(H3N2) chez 1 adulte au cours de poussées à Bucarest au cours du mois de décembre dernier.

**ESPAGNE** (7 février 1987). — Le nombre de cas de syndrome grippal a légèrement augmenté dans la province de Valladolid au cours du mois de janvier. Près de 2% de la population, principalement des enfants et de jeunes adultes, a été touchée. Le virus grippal A(H1N1) a été isolé chez 2 cas au cours de poussées dans 2 localités différentes.

**ROYAUME-UNI** (13 février 1987). — <sup>2</sup> Des poussées de syndrome grippal ont été signalées dans plusieurs écoles et dans une institution pour jeunes gens. À part 1 souche de virus grippal B chez un nourrisson de 4 mois, tous les virus grippaux signalés étaient des virus A(H1N1). Parmi les 133 isolements signalés en Angleterre et en Ecosse au cours du mois de janvier, 117 provenaient d'enfants et de jeunes adultes, et 1 seul d'un patient âgé de plus de 60 ans.

<sup>1</sup> Voir N° 6, 1987, p. 35

<sup>2</sup> Voir N° 3, 1987, p. 11.